

東海大學深碗型課程說明

THU - Description of Deep Bowl Curriculum

(一) 課程簡介：為使學生有更多的自主學習空間，培養較高層次的學習與認知能力，深入學習應用課程內容，本校將透過提高單堂課學分數的實施方式，也就是把課程的學分加重，在原來的 X 學分外再加至多 2 學分，教師仍然在課堂上講授 X 小時，而此外加學分則為課後的學習或討論。這種外加學分亦可為其他自主學習方式，例如專案報告、案例研究、展出公演等，凡是學生需要額外花時間努力，並可提出具體學習成果者，均可計入。

I. Introduction: To expand students' autonomous learning, to cultivate higher-level learning and recognition ability, and to deepen the course content, the university intends to increase an additional two credits of after-course autonomous learning and discussion to the original course credit. Such autonomous learning shall include project report, case study, presentation and exhibition etc. That is, any learning activities required additional time and effort, and can be submitted with concrete results will be credited.

(二) 課程限制：開設於日間學士班大二以上的系專業課程，每系每學期至多申請 3 門。

II. Restriction: Every semester, a maximum of three courses are allowed for the students of and above the sophomore year of the day division.

(三) 實施方式：

III: Implementation:

1.開課：

A. Course opening procedures:

(1) 開課單位需檢附深碗型課程申請表，並經系、院課程委員會及教務處審核通過。

(a) A *Deep Bowl Curriculum Application Form* shall be submitted by the course organizing unit for the approval of Department/ Institute Curriculum Committee and the Academic Affairs Office.

(2) 每 1 門深碗型課程，除原本課程外，需搭配增開 1 門實作之選修課程 (課名：原課名+實作)。原課程學分數不變，外加學分則以搭配開授之選修課程計算。

(b) For each Deep Bowl course, one elective practice course (course name: original course name + practical exercise) shall be added to the original course. The credits of the original courses remain the same, while the added credits shall be counted according to the elective course.

(3) 如經審核通過，需於該課程之開課資料備註寫明「本課程為深碗型課程」。

(c) Each new course, after approval, shall be noted as “deep bowl course” on the course opening information sheet.

2.鐘點：教師鐘點以課程學分合併外加學分計算，依據本校「教師授課時數與鐘點核計辦法」核發。

2. Course hour: Teachers' hourly pay shall be counted with the course hours plus the extra teaching hour in accordance with *Regulation for Teaching Hour and Hourly Pay for Teachers*.

3.選課：學生需同時修習原課程及外加學分之選修課程，該學期修習課程總學分數，仍需依學則第 16 條之學分上、下限規定選課。

C. Course selection: Students are required to take both the original and the additional elective course. Total credits are counted in accordance with the up and down limitations specified in the 16th article of the *School Regulations*.

(四) 補助：如經審核通過，可視該年度編列之專款或計畫經費補助課程所需支出。授課教師另可自主申請課程教學助理(TA)一名。

IV. Subsidy: All approved courses may be subsidized according to the allocated yearly special fund or project subsidiary. Teacher conducting the course may apply for one teaching assistant (TA).

東海大學深碗型課程申請表

Application Form of Deep Bowl Curriculum

申請學年期 Semester/ year	學年 _____ (academic year)	第 _____ 學期 _____ (semester)
開課單位 Organizing unit		
課程名稱 Course title		
學分數 No. of credit	課程學分 Course credit: _____ 學分	外加學分 Additional credit: _____ 學分
申請原因 Reason for application		
課程進行方式 Course procedures		
系院審核 Approved by Department/ College	本案業經 _____ 年 _____ 月 _____ 日 系課程委員會通過 Approved by Department Curriculum Committee on _____ (day), _____ (month), _____ (year) 本案業經 _____ 年 _____ 月 _____ 日 院課程委員會通過 Approved by Collegiate Curriculum Committee on _____ (day), _____ (month), _____ (year)	

<p>承辦人簽核 Approved by organizer</p>		<p>聯絡電話： Tel: _____ Mobile: _____</p>
<p>系主任簽核 Approved by the chair of department</p>		
<p>院長簽核 Approved by the dean of college</p>		